

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, January 26, 2018 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 26 janvier 2018 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

C. Coates
S. Couture
A. Cyr
I. Djordjevic
S. Duncan
G. Ewen
F. Garon
M.-C. Guzmán
L. Hébert
L.-P. Hodgson
D. Ipperciel
M. Jurdjevic
A. Karoui
S. Kirschbaum
M.-E. Lebel

E. Light
W. Maas (Chair/président)
I. Martin
N-G. Martineau
J. McDonough-Dolmaya
J. Michaud
M. Mondélice
B. Morgan
M. Péguret
B. Price
A. Pyée
J. Rivest
I. Roberge
J. Robinson
M. Roy

D. Scheffel-Dunand
A. Takam
P. Theophanidis
A. Zamora
S. Dreher
M. Palamarek
J.-P. Diamani
L. Bartlett
D. Biedrzycki
K. Clark
A. Doak
D. Hoffman
D. Norenberg
P. Simard
W. Toledo

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

The Chair continued the theme of faculty complement by focusing on Glendon Political Science, which traditionally had ten professors. Retirements and departures resulted in a drop to only six by 2008 when, with the opening of the School of Public & International Affairs, CPR reviewers recommended hiring three new faculty members, to revive the department to nine. The opposite happened (fewer professors for more students) and GL/POLS now has the worst faculty/student ratio of any political science department in Canada. [The most recent CPR](#) concluded that at least one new hire was “imperative and non-negotiable” because student experience is one of the hallmarks of Glendon, a mission that becomes impossible with so few professors, who are overstretched.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 35.

Le président a poursuivi le thème des effectifs professoraux en prenant l'exemple de POLS, qui avait traditionnellement dix profs. Avec les départs, il ne restait que six en 2008 lorsque, avec l'ouverture de l'ÉAPI, le «cyclical program review» a recommandé l'embauche de trois nouveaux profs, pour repousser le département à neuf. Le contraire s'est produit (moins de profs pour plus d'étudiants) et GL/POLS a maintenant le pire ratio prof/étudiant de n'importe quel département de science politique au Canada. [Le plus récent CPR](#) a conclu qu'au moins un embauche était «impératif et non négociable» parce que l'expérience des étudiants est l'une des caractéristiques de Glendon, une mission qui devient impossible avec si peu de professeurs, qui sont débordés.

2. **Minutes of the previous meeting**

- **December 15, 2017**

The minutes were **approved**.

3. **Matters arising from the minutes**

There were none.

4. **Inquiries and Communications**

There were none.

5. **Principal's and Associate Principals' Remarks**

The Principal, Donald Ipperciel noted that the townhall meeting on "Bilingualism and plurilingualism at Glendon" has been cancelled. He also talked briefly about University Funding; he stated that as a bilingual institution Glendon is underfunded and needs to demonstrate how providing services in both languages cost more. He invited members to provide him with ideas.

The Associate Principal (Research and Graduate Studies), Dominique Scheffel-Dunand, updated the members on the new governance model for overhead costs from research grants (with the exception of overhead costs generated by Canada tri-council research grants). The administration of overhead costs, formerly under the authority of the office of the Vice-President of Research and Innovation, will now be the responsibility of the faculties.

The Associate Principal (Academic), Ian Roberge updated members on the "flexible classroom" - the room YH245 will be renovated and it is expected to be operational in September 2018. He noted that the new model for a 3-year academic cycle is now underway. He also reminded all to participate in the March Break activities being organized by the Glendon Recruitment Team.

2. **Procès-verbal de la séance précédente**

- **15 décembre 2017**

Le procès-verbal est **approuvé**.

3. **Questions dérivant du procès-verbal**

Il n'y en a aucune.

4. **Communications et questions diverses**

Il n'y en a aucune.

5. **Remarques du principal et des vice-principaux**

Le principal, Donald Ipperciel note que l'assemblée publique sur la question du bilinguisme et du plurilinguisme à Glendon a été annulée. Il parle également sur le financement universitaire ; il déclare qu'en tant qu'institution bilingue, Glendon est sous-financée et doit démontrer que l'offre des services dans les deux langues est plus coûteuse. Il invite les membres à lui fournir des idées.

La vice-principale à la recherche et aux études supérieures, Dominique Scheffel-Dunand, informe les membres du nouveau modèle de gestion des coûts indirects liés à la recherche (à l'exception des coûts indirects générés par les subventions accordées par les trois conseils de la recherche canadiens). La gestion des coûts indirects, anciennement sous l'autorité du bureau du Vice-président de la recherche et l'innovation, sera dorénavant la responsabilité des facultés.

Le vice-principal aux affaires académique, Ian Roberge informe les membres sur la « salle de classe flexible » - la salle YH245 sera rénovée et devrait être opérationnelle en septembre 2018. Il note que le nouveau modèle de planification académique triennale est en cours. Il rappelle aussi à tous de participer aux activités de la semaine de relâche organisées

Furthermore, the Spring Open House is being planned for March 25.

par l'équipe de Service de recrutement étudiant. De plus, la journée porte ouverte est prévue pour le 25 mars.

6. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

C. Coates informed Council that following an initiative from the Associate Principal, CASTL has created a sub-Committee on Graduate Attributes. This sub-committee will consult broadly throughout the Glendon community to define what an undergraduate degree at Glendon entails and to propose means of implementation. Members of the group are Muriel Peguret, Aurelia Klimkiewicz, Nicolas-Guillaume Martineau, David Ip Yam, Jean-Pierre D'Angelo and Lesley Bartlett.

(b) Curriculum Committee

I. Djordjevic presented the Curriculum submissions from the Canadian Studies, English and Gender, Sexuality & Women's Studies Departments and they were all **approved**.

(c) Policy, Planning and Nominating Committee

Council approved the minor change to PPNC membership (section V.3.d.i) to include the Vice-Principal (Research & Graduate Studies) and the Vice-Chair of Council as ex-officio members. It was then moved and approved that the PPNC should review the other changes indicated in the [document](#).

6. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

C. Coates informe le Conseil qu'à la suite d'une initiative du principal adjoint, le CNAP a créé un sous-comité sur les compétences essentielles des diplômé(e)s. Ce sous-comité consultera la communauté de Glendon pour définir ce qu'implique un diplôme de premier cycle et de proposer des moyens de mise en œuvre. Les membres du groupe seront : Muriel Peguret, Aurelia Klimkiewicz, Nicolas-Guillaume Martineau, David Ip Yam, Jean-Pierre D'Angelo et Lesley Bartlett.

(b) Comité des programmes

I. Djordjevic présente les soumissions des départements suivants : études canadiennes, anglais et études des femmes, de genre et de la sexualité et elles sont **approuvées**.

(c) Direction, planification et mises en candidature

Le conseil approuve le changement mineur apportée à la composition du comité DPMC (section V.3.d.i) pour inclure la vice-principale à la recherche et aux études supérieures et la vice-présidente du Conseil en tant que membres ex-officio. Il est ensuite proposé et approuvé que le comité DPMC devrait examiner les autres changements indiqués dans le [document](#).

The following were acclaimed:

Petitions Committee: Alena Barysevich
PPNC: Gerry Young and Evan Light (both to end June 2019)
For **CASTL**, since there are two candidates, (Aurelia Klimkiewicz and Aurélie Takam) an election will be held.

Les personnes suivantes sont élues par acclamation :

Comité de pétitions : Alena Barysevich
Comité DPMC : Gerry Young et Evan Light (both to end June 2019)
Pour le CNAP, étant donné qu'il y a deux candidates, (Aurelia Klimkiewicz et Aurélie Takam) une élection sera organisée.

(d) Budget and Faculty Complement

M. Roy presented the Committee's [report](#).

(d) Budget et effectifs professoraux

M. Roy présente le rapport du comité.

7. Other Business

M. Palamarek gave a short report on the current CUPE 3903 Negotiation and noted that further updates are available on its [website](#).

7. Autres questions

M. Palamarek présente un bref rapport de la négociation CUPE 3903 et note que d'autres mises à jour sont disponibles sur le [site web](#).

8. Adjournment

The meeting was adjourned at 14:15 p.m.

8. Levée de la séance

La séance est levée à 14 h 15.